
 استمارة مستخلصاث رسائل وأطاريح الماجستير والدكتوراه في جامعت البصرة

 علا محمد فرعهن  اسم الطالب:: التربية الإنسانية لمعمهم الإنسانية                                      الكلية

 الاسدي د.كاظم عبد الههاب حسن  :المشرفاسم الجغرافية                                                         القسم:

 الماجستير الشهادة:  : الجغرافيا الطبيعية                                            التخصص

 عنوان الرسالة :

 

 

 ملخص الرسالة او الأطروحة :

 

 

 

 

 

Colleg:COLLEGE OF EDUCATION                                                                  Name of Student: Ola Mohammed Faroun 

Dept: Geography                                                              Name of Supervisor:Kadhe Abdul Wahab  Hassan AL-Asad 

Certificate:The Natural Geography                                                             Specilization:The Master          

 Title of Thesis           :     

 

 

Abstract Of Thesis 

 

 

 

 

 

 

 اثر التغير المناخي في تغير تكرار الكتل الهوائية المؤثرة في مناخ العراق

اما الفصل الثاني فقد تناول اثر التغير  الفصل الاول اثر التغير المناخي في تغير خصائص الكتل الههائية في اقاليمها المصدرية تناول

تل المناخي في تغير تكرار الكتل الهوائية المؤثرة في مناخ العراق ن بينما تطرق الفصل الثالث اثر التغير المناخي في تغير مدة بقاء الك

الفصل الرابع فقد تضمن اثر التغير المناخي في تغير اطول مدة بقاء للكتل الهوائية المؤثرة في مناخ   االمؤثرة في مناخ العراق ، ام الهوائية

 العراق 

 

The impact of climate change in the changing duplicating air masses 

altruist in Iraq climate 

 The first chapter deals with the impact of climate change on the change in the air masses in the  source 

regains of ، the second chapter dealt with the impact of climate change on change the frequency on the air 

masses  affecting the climate of Iraq ’ and the third chapter deals the impact of climate change on change 

the duration survivals of air masses affecting the climate of Iraq  ، The fourth quarter included the effect of 

climate change on change in  the longest period of  survivals of air masses affecting the climate of Iraq.       


